
 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

ΠΡΟΣ: Υπουργό Εθνικής Άμυνας κ. Δένδια 

ΘΕΜΑ: «Έντονη φημολογία για απόκτηση αμερικανικών φρεγατών 

LCS από το ΠΝ» 

Κύριε Υπουργέ, 

Τις τελευταίες εβδομάδες έχει παρατηρηθεί έντονη φημολογία στον ηλεκτρονικό 

τύπο περί διαπραγματεύσεων του Υπουργείου Άμυνας με την εταιρεία Lockheed 

Martin  για την προμήθεια αμερικανικών φρεγατών LCS. 

Το Πολεμικό Ναυτικό των Η.Π.Α. επιδιώκει να παροπλίσει τις LCS τα τελευταία 

χρόνια, καθώς οι δυσκολίες συντήρησης, οι εξωτερικές ανησυχίες για τη δυνατότητα 

επιβίωσης σε αμφισβητούμενα θαλάσσια περιβάλλοντα και η έλλειψη μονάδων 

επιχειρήσεων σε υψηλής έντασης πεδία αποστολής, εμπόδισαν την ανάπτυξη και την 

χρήση τους. Οι δύο εκδόσεις των LCS σχεδιάστηκαν να έχουν τη δική τους ιδιαίτερη 

θέση σε μια αρμάδα. Το αμερικανικό Ναυτικό είχε χαρακτηρίσει αυτά τα πλοία πριν 

την κατασκευή τους ως τεχνικά θαύματα – μικρά, γρήγορα και ελαφριά, ικανά να 

αναμετρηθούν με εχθρούς στη θάλασσα, να κυνηγήσουν νάρκες και να βυθίσουν 

υποβρύχια. Αλλά αποδείχθηκαν προβληματικά. Έγιναν “μαύρο κεφάλαιο” στην 

ιστορία των αμερικανικών ενόπλων δυνάμεων, που αγόρασαν υπερτιμημένα και 

χαμηλής απόδοσης πλοία. 

Είναι λοιπόν προφανές πως το ίδιο το Πολεμικό Ναυτικό των Η.Π.Α θεωρεί τις 

φρεγάτες ΑΝΑΞΙΟΠΙΣΤΕΣ γι αυτό και φρόντισε να τις αντικαταστήσει με τις 

νεότερες τύπου «Constellation». Η εκστρατία επαναβαπτισμού των LCS από 

αναξιόπιστα πλοία σε πλοία-υπερόπλα μόνο τον γέλωτα προκαλεί στους γνώστες των 

εξοπλιστικών, ενώ ενδεικτικό είναι πως η προηγούμενη ηγεσία του Π.Ν. ήταν 

κατηγορηματικά αντίθετη στην αγορά των πλοίων. 

Τυχόν προμήθεια των LCS θα αποτελεί σκάνδαλο καθώς το κόστος εκτιμάται 

δυσανάλογο των δυνατοτήτων των εν λόγω φρεγατών. 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

3431

Ημερομ. Κατάθεσης:

26/2/2024



1) Ισχύουν οι φήμες που θέλουν το Π.Ν. να διαπραγματεύεται την αγορά των 

φρεγατών LCS; 

2) Εάν ναι, με ποία λoγική κινείται για την προμήθεια προβληματικών πλοίων; Ποία 

είναι η γνώμη του Επιτελείου; Έχουν εξεταστεί όλες οι εναλλακτικές στην αγορά; 

 

                            Αθήνα, 25 Φεβρουαρίου 2024 

            Ο ερωτών Βουλευτής  

                              Αλέξανδρος Ζερβέας 

 

 




